

# Harga barang naik dulu sebelum gaji



UNTUNG  
RUGI

ANUAR SHAH BALI MAHOMED

**K**erajaan telah mengumumkan kenaikan gaji penjawat awam mulai Disember 2024 iaitu kurang lebih tujuh ke lapan bulan dari sekarang. Berita ini menggembirakan penjawat awam dan amat tepat untuk dilaksanakan ketika kos sara hidup terus meningkat. Kenaikan harga barang sekarang dilihat tidak selari dengan gaji dan upah yang diterima oleh penjawat awam dan pekerja swasta.

Bagi mengawal ketidakseimbangan yang ketara antara pendapatan dengan kenaikan harga barang, kerajaan melaksanakan kenaikan gaji penjawat awam agar jurang ini mengecil. Namun, manfaat kenaikan gaji ini akan dinikmati jika harga barang dapat dikawal sekali gus membantu penjawat awam mempunyai lebih pendapatan yang boleh digunakan.

Berdasarkan perkembangan semasa, penulis tidak menolak kemungkinan berlakunya pengurangan subsidi bahan api tidak lama lagi dan

ini tentu sekali akan memberi kesan kepada golongan T20 dan sebahagian M40. Penulis berpandangan sebelum dilaksanakan, amat penting untuk kerajaan semak semula pengelasan pendapatan isi rumah. Persoalan yang timbul, adakah semua T20 atau sebahagian M40 ini tergolong dalam kelompok yang mewah?

Berdasarkan pengelasan isi rumah pada tahun 2020 oleh Jabatan Perangkaan Malaysia, isi rumah yang berpendapatan bawah RM4,850 sebulan dikategorikan sebagai B40, isi rumah M40 berpendapatan antara RM4,851 hingga RM10,970, manakala kumpulan isi rumah yang berpendapatan melebihi RM10,971 dikategorikan sebagai T20. T20 pula dibahagikan kepada dua iaitu T1- RM10,971 hingga RM15,040 dan T2- RM15,041 dan ke atas.

Sebagai contoh, dalam sebuah rumah, hanya suami yang bekerja dengan pendapatan RM12,000 sebulan. Beliau bekerja di sektor swasta dan tinggal di Kuala Lumpur serta menanggung perbelanjaan isi rumah yang melibatkan isteri dan lima orang anak. Mengikut pengelasan semasa, beliau ialah T20.

Namun, berapakah sebenarnya anggaran baki pendapatan beliau setelah ditolak cukai pendapatan, KWSP dan Perkeso? Anggaran baki pendapatannya

adalah antara RM9,000 ke RM10,000. Dengan baki ini jika tolak pinjaman rumah, contohnya RM1,500, kereta RM800, bil utiliti RM500, petrol RM500, tol RM200, insurans keluarga sekitar RM600 dan kad kredit katakanlah RM500. Maka baki pendapatan adalah sekitar RM4,000 ke RM5,000 sahaja.

Baki tersebut akan digunakan untuk membeli barang keperluan harian dan barang dapur, selain perbelanjaan untuk lima orang anak yang masih bersekolah dengan mengambil kira kos pengangkutan, makanan dan duit belanja sekolah. Ini belum mengambil kira hutang lain seperti pinjaman peribadi, bayaran PTPTN, ada masa perlu servis kereta, sampai masa perlu membayar cukai jalan dan insurans kereta serta lain-lain.

Jika ditolak semua perbelanjaan berapakah yang tinggal? Berapakah baki di tangan beberapa hari sebelum hari gaji seterusnya? Tidak mustahil baki di tangan tinggal beberapa ratus sahaja ataupun berkemungkinan defisit.

Jika pengurangan subsidi bahan api dilaksanakan, kumpulan ini akan tambah terkesan dengan lebih ketara. Pengurangan subsidi bahan api juga berpotensi memberi kesan terhadap inflasi termasuk bagaimana ia memberikan impak terhadap pembelian kendera-

an dan perbelanjaan yang lebih tinggi bagi kos perjalanan menggunakan kenderaan sendiri. Pengurangan subsidi bahan api turut berpotensi memberi kesan kepada kenaikan harga barang disebabkan kenaikan kos pengangkutan dan logistik.

Subsidi bersasar juga memberi kesan terhadap kuasa beli yang berpotensi menyebabkan rakyat lebih berhati-hati dalam berbelanja. Kita tidak mahu situasi yang mana kenaikan gaji penjawat awam belum diperoleh tetapi harga barang pula yang naik terlebih dahulu dalam beberapa bulan-mendatang.

Penulis berpandangan terdapat keperluan untuk kerajaan mengkaji semula pengelasan pendapatan isi rumah terutamanya dalam konteks peralihan subsidi agar ia benar-benar selari dengan realiti di lapangan. Kerajaan juga perlu mengambil kira pendapatan isi rumah yang bersesuaian berdasarkan bilangan tanggungan khususnya anak yang masih bersekolah atau sedang belajar di institusi pengajian tinggi. Lokaliti tempat bekerja dan tempat tinggal juga harus diambil kira.

*\* Dr. Anuar Shah Bali Mahomed  
Profesor Madya dan Timbalan Dekan  
Sekolah Perniagaan dan Ekonomi  
Universiti Putra Malaysia/The Future Research*